
 

Besvarelse af spørgsmål nr. 544 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse den 3. september 2008. 
 

Spørgsmål 544: 
”Ministeren bedes oplyse hvad det vil betyde såfremt man vælger kun at ændre 

medicintilskuddet fremadrettet.” 

 

Svar: 
Ministeriet forstår spørgsmålet, om tilskuddet til blodtrykssænkende medicin kan 

ændres, således at en eventuel omstilling kun får betydning for den gruppe af pati-

enter, som sættes i behandling med blodtrykssænkende medicin efter en nærmere 

fastsat skæringsdato.  

  

Hertil bemærkes, at hensigten med revurdering af lægemidlers tilskudsstatus er at 

bidrage til at sikre, at de offentlige udgifter til lægemidler til stadighed anvendes så 

rationelt som muligt, således at samfundet får mest mulig sundhed for pengene.  

 

Medicintilskudssystemet - herunder revurderinger af lægemidlers tilskudsstatus - 

skal tilskynde læger og patienter til at anvende den billigste behandling i tilfælde 

hvor behandlinger er ligeværdige. Dette gælder uanset hvilken lægemiddelbehand-

ling patienten er i på tidspunktet for Lægemiddelstyrelsens tilskudsbeslutning.  

 

I den konkrete sag finder jeg det dog vigtigt, at der bliver passende tid til omstilling 

for de mange patienter, som skal skifte medicin. Jeg går ud fra, at Lægemiddelsty-

relsen tager højde for dette, når styrelsen træffer afgørelse om tilskudsstatus for de 

blodtrykssænkende lægemidler. 
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